
PROTAGONISTES EL 1979 

"Tindre Indulleida 
a Alguaire va ser 
vital peí municipi" 
Alber t Lladonosa . Alguaire . Pregunta: 
Qué és el que es va trabar a l'arribar al consis-
tori? Resposta: Un ajuntament sense diners i 
que havia de fer front a moltes obres impor-
tants. P: Quines recorda? R: El revestiment del 
canal de Pinyana, la redacció de les normes subsidi-
áries, que van donar alguns problemes i, sobretot, acon-
seguir industrialitzar el poblé. P: Com va fer possible 
aquesta industrialització? R: Recordó que una de les pri-
meres coses de qué ens vam preocupar va ser poder 

Quatre alcaldes d'Alguaire: Ramón Baradad, Albert 
Lladonosa, Josep Bieíi Ramón Larrégola. 

AJUNTAMENT D'ALGUAIRE 

oferir terrenys per aconseguir que l'empresa de sucs In-
dulleida optes per establir-se a Alguaire. En aquell temps 
pugnávem amb Corbins, que també havia ofert terrenys; 
pero, al final, es va ubicar al nostre terme municipal, una 
decisió que ha estat vital per al nostre futur. 

Un alcalde d'ERC que va integrar 
tots els regidors a la tasca municipal 

Jose p Estela . A lcarrás . 
Josep Mora, un deis regidors 
d'aquell primer ajuntament de-
mocrátic d'Alcarrás, governat 
per Esquerra Republicana, re-
corda la figura de l'alcalde Josep 
Estela, ja desaparegut, "com una 
persona que, encara que va gua-
nyar els comicis, repartía la feina 
entre tots, de manera que no hi havia discussió". Una 
de les seues principáis comeses va ser buscar i escr i -
turar deis terrenys comunals del municipi. 

AJUNTAMENT D'ALCARRÁS 

"Malgrat les primeres través, tots 
vam arribar amb molta il-lusió" 

Jose p M a n a Roset . A lma
cenes . Pregunta: Com va viure 
el poblé el canvi a la democracia? 
Resposta: Va ser tranquil, en-
cara que després vam topar amb 
algunes través. No es va fer d'un 
dia per l'altre, pero tots vam ar-
ribar amb il-lusió. P: Les seues 
principáis obres. R: El polies-
portiu, la residencia de la tercera edat i les normes ur-
banístiques. P: Només va estar 4 anys d'alcalde. R: El 
meu fi no era la política i amb 4 anys n'hi havia prou. 

AJUNIAMLNI DALMACELLES 
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"Equipaments i servéis per a una 
població creixent, el primer repte" 

AJUNTAMENT D'ALPICAT 

Feli p Roure . A lp ica l . Pre-
gunta: Era molt diferent el poblé 
que es va trabar a l'actual? Res-
posta: Alpicatjas'haviaenlairat 
el 1979. Ja hi havia el col-legi Ter-
raferma i s'hi havien construít al-
gunes urbanitzacions. Era un 
poblé diferent malgrat que en-
cara no s'havia produi't el boom 
immobiliari, pero en aquest ámbit, el canvi va comencar 
ais seixanta. P: Aixó va suposar problemes per a la pri-
mera corporació? R: Una població cada vegada mes nom-
brosa exigeix des del primer moment equipaments i ser-
veis que llavors no hi havia i es van haver d'abordar el 
mes aviat possible per atendré les necessitats deis ve'íns. 

"No vam tindre ánim de revenja, 
volíem recuperar el perdut" 

Jose p Latorre . Seros . Pre-
gunta: Qué se sent al ser el 
primer alcalde després d'una 
época tan difícil? Resposta: Cap 
deis que vam formar el primer 
consistori democrátic de Seros 
no hi vam entrar amb ánim de 
revenja. Durant el franquisme 
es van fer algunes coses com ar-
reglar els carrers. Nosaltres en vam fer altres, de coses. 
P: Com quines? R: Com recuperar tots els béns que es 
van confiscar durant la Guerra Civil, tornar la titularitat 
municipal a alguns edificis que l'havien perdut. P: Per 
qué no va tornar a presentar-se a les eleccions? R: Aquests 
quatre primers anys van ser suficients. 

ARXtU JOSEP LATORRE 

AJUNTAMENT DE TORREFARRERA 

Integrar els veihs a 
la vida municipal 
Emi l i Camarasa . Tor re far rera . Francisco 
Grau Filló, un deis regidors de la primera corpo-
ració democrática de Torrefarrera, recorda Emili 
Camarasa, ja desaparegut, com un home recte 
"que no se saltava la llei ni pels uns ni pels altres". 
Pregunta: Qué és el que va imprimir carácter al 
seu mandat? Resposta: Sempre va anar peí camí 
recte. Va tragar plans per projectar els carrers i 
va definir tots els terrenys comunals atenint-se ais 
termes legáis. Ningú no va poder rebatre-li una 
reversió al municipi quan es donava el cas. P: Com 
van ser aquells primers anys? R: Tots érem molt 
joves pero teníem ganes de treballar i de fer coses 
peí municipi. Participávem en la vida del poblé i 
féiem el possible perqué els ve'íns s'integressin en 
la vida municipal, cosa que no havien fet mai fins 
a l'arribada de la democracia. 
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